
Protokół Nr VIII/51/2023 

z LI sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 28 kwietnia 2023 r. 

 

Sala narad Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 11 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, iż radni otrzymali 

proponowany porządek zapytał, czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad. 

Pan Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały                     

w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Czarna w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków w części miejscowości  Węgliska i Rakszawa  w Gminie 

Rakszawa”. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zaproponować inne zmiany,                          

w związku z tym, że radni nie zaproponowali innych zmian poddał pod głosowanie wniosek 

Pana Wójta o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia z Gminą Czarna w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków w części miejscowości  Węgliska i Rakszawa  w Gminie Rakszawa” .  

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż punkt ten będzie wprowadzony do porządku obrad 

jako punkt 13, w związku z czym zmieni się numeracja pozostałych punktów o jeden wzwyż. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołów z XLIX i L sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa 

9. Podjęcie Uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za niektóre 

świadczenia z pomocy społecznej realizowane w zakresie zadań własnych Gminy 

Rakszawa 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLIX/391/23 Rady Gminy Rakszawa                     

z dnia 20 marca 2023 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa 

na lata 2023 - 2031 



11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIX/390/23 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 20 marca 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminie Rakszawa na rok 

2023 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Czarna w zakresie 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków w części 

miejscowości Węgliska i Rakszawa w Gminie Rakszawa 

14. Wnioski i zapytania radnych 

15. Sprawy różne 

16. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołów z XLIX i L sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do 

protokołu z XLIX, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu z XLIX sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do przyjęcia protokołu z L sesji Rady Gminy, zapytał, 

czy radni mają uwagi do protokołu z L, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z L sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w minionym okresie wraz z Panem Wójtem 

uczestniczyli w zebraniu sprawozdawczym OSP Kąty Rakszawskie, gratuluje tej jednostce, 

gdyż rozwija się świetnie, ponadto wraz z Panem Wójtem brali udział w spotkaniu 

wielkanocnym organizowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich w Rakszawie Dolnej, 

podziękował KGW, Panu Wójtowi oraz Szkole Podstawowej Nr 2 za zorganizowanie                                

i przygotowanie tego spotkania. Pan Przewodniczący spotykał się i rozmawiał z Panem 

Wójtem, z Zastępcą Wójta, był w stałym kontakcie z radnymi, z dyrektorami szkół, z sołtysem 

Rakszawy Dolnej. Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czwarty porządku obrad za 

wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że oprócz działań bieżących, Jego działalność w ostatnim okresie 

związana była głownie z inwestycjami, których jest bardzo dużo, są na etapie finalizacji, dwie 



główne duże inwestycje związane są z przebudową dróg oraz budową i przebudową sieci 

wodociągowych i kanalizacyjnych, ich koszt to około 12.000.000,00 zł, więcej informacji na 

ten temat będzie w najbliższym Kurierze Rakszawskim, ponadto są inwestycje w których 

Gmina Uczestniczy, a realizuje je Powiat, jest to rozpoczęta już przebudowa drogi Węgliska – 

Trzeboś, w tej kwestii odbyło się już kilka spotkań z przedstawicielami Zarządu Dróg 

Powiatowych. Pan Wójt odbył sporo spotkań z przedstawicielami gminnych jednostek,                         

w jednostkach oświatowych jest teraz okres przygotowywania arkuszy organizacyjnych, dodał 

że jest ogromne zainteresowanie miejscami w przedszkolach, w których pomimo znaczącego 

zwiększenia ilości miejsc zaczyna ich brakować, w związku z czym przymierza się do otwarcia 

kolejnych oddziałów. Pan Wójt powiedział, iż podobnie jest z miejscami żłobkowymi, został 

złożony wniosek o dofinansowanie kolejnego etapu przebudowy żłobka, ma nadzieję, że uda 

się to dofinansowanie pozyskać, ponadto są już wstępne informacje związane z pozyskaniem 

dofinansowania na przebudowę drogi Rakszawa Kołchoz, to zadanie jest na liście rankingowej, 

wyraził nadzieję, że uda się to dofinansowanie uzyskać, a jest to kwota 600.000,00 zł. Pan Wójt 

powiedział, iż odbywa dużo spotkań i rozmów z mieszkańcami, większość z nich dotyczyła 

inwestycji, kiedy i jakie drogi będą realizowane, ponadto były rozmowy na temat rozbudowy 

terenów inwestycyjnych, dużo pytań dotyczyło miejsc przedszkolnych, żłobkowych, dużym 

zainteresowaniem cieszą się sprawy związane z uzbrajaniem terenów, scaleniami, mieszkańcy 

chcą jeszcze jednego spotkania w tym temacie, żeby się więcej dowiedzieć. Pan Wójt 

powiedział, że jeżeli chodzi o program „Czyste powietrze”, to Gmina Rakszawa jest jednym z 

liderów, jest bardzo duża ilość wniosków, w ramach wyróżnienia odbędzie się u nas spotkanie 

z mieszkańcami, które przeprowadzi Dyrektor Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej. Pojawiają się prośby o oznaczenie większej ilości ciekawych 

turystycznie miejsc, m.in. do Okrążka, gdzie szlak jest trochę zatarty, ale będzie się zwracał do 

Ośrodka Kultury, aby uzupełnić oznakowanie, żeby ten szlak mógł się cieszyć popularnością, 

miejsce jest bardzo urokliwe. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

 Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż na poprzedniej sesji zostały podjęte trzy uchwały dotyczące 

pomocy finansowej dla Powiatu Łańcuckiego w związku z przebudową i modernizacją dróg, 

jedna uchwała w sprawie pomocy finansowej dla Województwo Podkarpackiego związana                    

z budową wiaduktu kolejowego, z informacji uzyskanej od Pana Zastępcy Wójta wie, że te 

uchwały zostały przekazane do odpowiednich instytucji, ponadto została podjęta uchwała w 

sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, ta uchwała na pewien okres została 

wywieszona na tablicy ogłoszeń, po upływie tego czasu będą podjęte kolejne kroki. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości. Pan Przewodniczący               

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 



Pan Wójt powiedział, że ta uchwała została omówiona na posiedzeniu komisji, chodzi tu                              

o tereny „tr”, czyli tereny różne, są to tereny zajęte pod największe słupy energetyczne, słupy 

przesyłowe, mieszkańcy już od lat prosili, aby się to sprawą zająć. Były spory z zakładem 

przesyłowym, nie zakończyło się to jakimś porozumieniem z mieszkańcami, a cała kwota 

wpływów z tego podatku to niecałe 4.000,00 zł. Pan Wójt poprosił radnych o podjęcie tej 

uchwały, aby pomóc mieszkańcom, gdyż te grunty są dla nich nieprzydatne. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany 

na wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zwolnień od podatku od nieruchomości. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LI/397/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie zwolnień od podatku od 

nieruchomości, odczytał jej treść, po czym uznał punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej 

uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że ten temat również był omawiany na komisji, wiąże się                                                 

z wychodzeniem naprzeciw mieszkańcom i regulowaniem dojazdów do nieruchomości, jest to 

kolejna uchwała porządkująca, prosi o jej podjęcie.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                            

w temacie tej uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr LI/398/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie                            

w drodze darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa, odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

 

 

 



Ad. 9 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                     

tj. podjęcia uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za niektóre świadczenia                       

z pomocy społecznej realizowane w zakresie zadań własnych Gminy Rakszawa. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że pomoc społeczna to jedno z ważniejszych zadań Gminy związane                     

z pomocą osobom najbardziej tego potrzebującym, wymogi ustawowe nakładają na Gminę 

obowiązek podjęcia takiej uchwały, do działań w imieniu Wójta w tym zakresie upoważniony 

jest Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję                              

w temacie tej uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków za niektóre świadczenia z pomocy społecznej realizowane 

w zakresie zadań własnych Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LI/399/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

za niektóre świadczenia z pomocy społecznej realizowane w zakresie zadań własnych Gminy 

Rakszawa, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XLIX/391/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia                      

20 marca 2023 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata                      

2023 - 2031. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż uchwała ta była omawiana na komisji, zmiana dotyczy wieloletniej 

prognozy finansowej w zakresie związanym z przebudową stadionu, zmiany w budżecie w tym 

zakresie zostały już wprowadzone, trzeba je uwzględnić również w WPF. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę zmieniającą 

Uchwałę Nr XLIX/391/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 r. w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023 - 2031. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała Rady Gminy Rakszawa z dnia 

28 kwietnia 2023 roku zmieniająca Uchwałę Nr XLIX/391/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 

20 marca 2023 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023 - 



2031 będzie miała Nr LI/400/23, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dziesiąty porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIX/390/23 Rady Gminy Rakszawa                          

z dnia 20 marca 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż niniejszą uchwałą dokonuje się zmiany zapisów uchwały                             

Nr XLIX/390/23Rady Gminy z dnia 20 marca 2023r. w zakresie sposobu finansowania deficytu 

oraz źródeł przychodu budżetu w 2023 r. Niewykorzystane środki wskazano, jako odrębne 

źródło finansowania deficytu. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych nadwyżka budżetowa 

z lat ubiegłych podlega pomniejszeniu o kwotę niewykorzystanych środków. Mając na uwadze 

powyższe przepisy dokonano korekty kwot źródeł finansowania deficytu określonych w § 3 

zmienianej uchwały oraz źródeł przychodów budżetu określonych w § 4 uchwały w sposób 

następujący: 

− z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach                     

w kwocie 496.858,59 zł (było 1.251.443,90 zł),  

− z nadwyżki budżetu z lat ubiegłych w kwocie  2.933.664,68 zł (było 2.179.079,37 zł),  

− z wolnych środków budżetu, o których mowa w art. 217 ust pkt 6 ustawy o kwotę 

2.954.533,32 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany 

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XLIX/390/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 r. w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LI/401/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIX/390/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Rakszawa 

na rok 2023, odczytał jej treść, po czym uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminie Rakszawa na rok 

2023. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Panią Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt uchwały obejmuje następujące zmiany: 

1. Zwiększa się dochody bieżące budżetu o kwotę  72.106,26 zł, z następujących źródeł: 



− środków funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy Postpenicjentarnej – 

Funduszu Sprawiedliwości w zakresie nabycia wyposażenia i urządzeń na rzecz 

ochotniczych straży pożarnych działających na terenie gminy w kwocie 60.128,05 zł; 

− środków  z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 przeznaczonych na wypłatę 

refundacji podatku Vat z faktur za gaz dla gospodarstw domowych na podstawie 

złożonych wniosków w kwocie 743,82 zł; 

− środków z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                      

w Rzeszowie  w zakresie prowadzenia punktu konsultacyjnego „Czyste powietrze”                  

w kwocie 11.234,39 zł. 

Zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 72.106,26 zł, środki przeznacza się na finansowanie 

zadań wykazanych w decyzjach i umowach przyznanych gminie. Przeniesienia wydatków 

obejmują wkład własny w ramach zadania z funduszu Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy 

Postpenicjentarnej – Funduszu Sprawiedliwości w zakresie nabycia wyposażenia i urządzeń na 

rzecz ochotniczych straży pożarnych działających na terenie gminy (kwota 2.000,00 zł),                         

w ramach przeniesień zabezpiecza się środki na wynagrodzenia i pochodne. Dokonuje się 

uzupełnienia środków w ramach projektu grantowego "Cyfrowa Gmina" – wkład własny 

Gminy. W załączniku przedstawiono zmianę w planie dochodów i wydatków dla środków 

gromadzonych na wydzielonych rachunkach bankowych jednostek budżetowych 

prowadzących działalność określoną w ustawie o systemie oświaty dla szkoły Podstawowej                   

w Węgliskach na potrzeby organizacji Gminnego Dnia Dziecka  w kwocie 5.000,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję                           

w temacie tej uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany 

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Pan Wójt powiedział, iż będzie chciał kontynuować program „Cyfrowa Gmina”, dotyczy on 

komputeryzacji Gminy, zmiany mają iść w kierunku jak największej możliwości prowadzenia 

korespondencji cyfrowej z Gminą. Pan Wójt powiedział iż gmina pozyskała kolejne środki, jest 

to kwota 60.000,00 zł z Funduszu Sprawiedliwości na realizację zadań związanych z ochroną 

przeciwpożarową, na wyposażenie naszych OSP, ostatnio do budżetu dodawane było również 

60.000,00 zł na przebudowę garażu, przypomniał iż niedawno, bo jakieś 5 – 6 lat temu cały 

budżet OSP wynosił 100.000,00 zł, a teraz na jeden zakup jest 60.000,00 zł, wkład własny do 

zakupu pokrywany jest z budżetu Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminie Rakszawa na rok 2023. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LI/402/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminie Rakszawa na rok 2023, odczytał jej treść, po czym uznał punkt dwunasty porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Czarna w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków w części miejscowości Węgliska i 



Rakszawa w Gminie Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że chodzi tu o pogranicza Gmin, w jednej części Gmina Rakszawa 

świadczy usługi dla mieszkańców Gminy Czarna, w innym miejscu to Gmina Czarna świadczy 

usługi dla mieszkańców Gminy Rakszawa, wszystkie aspekty muszą mieć odzwierciedlenie                  

w uchwałach i zawieranych porozumieniach. Ta uchwała reguluje tereny przygraniczne, jest to 

już kolejna taka uchwała, podobna była już podejmowana. Pan Wójt poprosił radnych                               

o podjęcie tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż projekt tej uchwały był omawiany  

na wspólnym posiedzeniu, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że radni 

nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zawarcia porozumienia z Gminą Czarna w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę                                   

i zbiorowego odprowadzania ścieków w części miejscowości Węgliska i Rakszawa w Gminie 

Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LI/403/23 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą 

Czarna w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków w 

części miejscowości Węgliska i Rakszawa w Gminie Rakszawa, odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. wnioski i zapytania radnych. Pan Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym uznał punkt 

czternasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad                     

tj. sprawy różne. Pan Przewodniczący na prośbę mieszkańców z którymi się spotyka zapytał 

Pana Wójta, czy byłaby możliwość zorganizowania ponownego spotkania dotyczącego 

scalania gruntów. 

Pan Wójt potwierdził, dodał iż scalenia nie przeprowadza Gmina, na terenie Gminy scalanie 

prowadzi Starosta Powiatu Łańcuckiego (służby geodezyjne) w porozumieniu z Podkarpackim 

Biurem Geodezyjnym, które podlega pod Marszałka Województwa. Na stronach internetowych 

ktoś się wypowiedział, że to Gmina będzie robić scalenia, ponadto pojawiło się też 

stwierdzenie, że scalanie jest związane z opłatą planistyczną, Pan Wójt wyjaśnił, że opłata 

planistyczna jest związana z Miejscowymi Planami, a nie ze scaleniami, są to dwie zupełnie 

rozbieżne sprawy, poprosił o niewprowadzanie ludzi w błąd. Pan Wójt powiedział, iż spróbuje 

zorganizować takie spotkanie, jeszcze raz poprosi przedstawicieli Marszałka Województwa 



Podkarpackiego, będzie chciał aby w tym spotkaniu wzięli udział również przedstawiciele 

Starosty Powiatu Łańcuckiego, dodał że nawet wnioski nie spływają do Gminy tylko do 

właściwych organów, na chwilę obecną brak jest formalnych wniosków, ponownie zaznaczył, 

że to nie Gmina przeprowadza scalenia, scalenia przeprowadzane są na terenie Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy wyraziła nadzieję, że do takiego spotkania dojdzie, poprosił aby 

radni jeżeli spotkanie będzie rozpowszechniali informację o jego terminie. Pan Przewodniczący 

zapytał, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w tym punkcie, w związku z tym, że nikt nie zabrał 

głosu uznał punkt piętnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 16 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął LI sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1105 do godz. 1150.   
 

 

Protokołowała: Teresa Nowicka 

 

   

Zatwierdził: 

Marcin Bardjan 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

 


